
Ülésezett az EMCEF 8. Közgyőlése 
 
Június 30-án és július 1-jén került sor nyolcadik alkalommal az EMCEF Kzgyőlésének 
megtartására. A közgyőlést megelızıen ülésezett az Elnökség, amely fı napirendként a 
közgyőlést készítette elı.  
A közgyőlést Hubertus Schmoldt, az EMCEF elnöke nyitotta meg, ıt követıen, a francia 
tagszervezetek képviseltében Jean-Pierre Damm köszöntötte a résztvevıket. 
A közgyőlési dokumentumok elfogadása után a küldöttek ratifikálták a legutóbbi kongresszus 
óta történt csatlakozásokat és törléseket, valamint a Végrehajtó Bizottságban végbement 
személyi változásokat. 
Ezek után az elsı nap hátralevı részében a küldöttek meghallgatták és megvitatták a Titkárság 
beszámolóját, amit Reinhard Reibsch, az EMCEF fıtitkára terjesztett elı.  
Az ülés második napja a fı napirendi pont, egy új európai ipari szakszervezeti szövetség 
létrehozásának kérdésével indult. Ennek keretében felszólalt Peter Scherrer, az EMF fıtitkára, 
aki a jelenlegi ágazati szövetségek erejének egyesítése mellett érvelt, hangsúlyozva, hogy 
most a közös stratégia kialakítása a fontos, késıbb a struktúrákat ehhez kell igazítani. Patrick 
Itschert, az ETUF-TCL fıtitkára, egy fontos törökországi esemény miatt nem tudott az ülésen 
részt venni. Sajnos egy másik fontos meghívott, Andor László EU biztos sem tudott az ülésen 
részt venni, akinek részvételét és “Az európai integráció és szociálpolitika jövıje a válság 
idején” címő elıadását nagy várakozás elızte meg.  
Az új ipari szövetség létrehozásával kapcsolatos indítvány elıkészítésére munkabizottság 
alakult, amelynek tervezetét rendkívüli elnökségi ülés tárgyalta meg. Az indítvány a 
következıkben fogalmazza meg a folyamat fı elemeit: 
 

i) egy új igazi szövetséget hozzunk létre, tehát nem fúzió/beolvadás;   
ii)  e köré ambiciózus közös platformot építsünk;  
iii)  optimalizáljuk az erısségeket és egymás kiegészítı vonásokat a „bizonyos 

elemek/szinergiák tárháza” közti megfelelı egyensúllyal; 
iv) megtartsuk az erıs ágazati identitást, különösen annak tükrében, hogy az EMCEF 

rendelkezik a 3 szövetség közül a legszélesebb ágazati lefedettséggel.  
 
A három szövetség elnökei és fıtitkárai 2010. március 25-i ülésükön egy kezelhetı mérető 
közös munkacsoport létrehozását támogatták a hatékonyság szempontja miatt, de 
ragaszkodtak ahhoz, hogy a tárgyalásokat átlátható és demokratikus módon kell folytatni. Más 
szóval, az érintett testületeket tájékoztatni kell, velük rendszeresen konzultálni a munkálatok 
minden lépése során. Ezt a javaslatot a közgyőlés résztvevıi elfogadták. A vitában számos 
hozzászólás hangzott el, többsége támogatta az új szövetség létrehozását.  
A továbbiakban a küldöttek megtárgyalták és elfogadták az állandó bizottságok határozati 
javaslatait.  
Az elnökségi ülésen és a közgyőlésen is többször említésre került a BDSZ által benyújtott „A 
bányászok jövıje – a szociális partnerek szerepe” címő európai projekt, amelyrıl többen 
elismerıen nyilatkoztak, és amelyet ezek után Rabi Ferenc röviden ismertetett.  
 
 
 


